
 

 

 
Dansk Islandshesteforening - Vilhelmsborg – Bedervej 101 – 8320 Mårslet 

Referat møde i DI-B tirsdag den 21. september 2024 kl. 10-16,30 på 
Vilhelmsborg  
 

Deltagere i mødet: Sus Ulbæk (SU), Dorthe Præstholm Schneider (DP), Lis Lysholm (LL) 

Caroline Seehusen (CS), Eva Maria Grout (EMG), Anders Kaihøj (AK), Kristina Christensen (KC) 
(formiddag), Jesper Raabo (JR) (formiddag) og Kristiane Klindt (KK). 

Ikke tilstede: ), Eyvinður Hrannar Gunnarsson (EG). 
 
 

 

 
Dagsorden: 
 

 

 Referat: 
 

Punkt 1. 
 

10.15. Velkommen 

10.20: Strategi for det kommende år - 

(Kristina og Jesper deltager i formiddagens 
drøftelse) 

 

- Etiske retningslinjer, sanktioner 

mv,  
 

- Hestevelfærd og kommunikation, 

adgang til naturen og 

kommunikation 
 

12.30   Frokost 

 

13.00 Afrunding af formiddagens drøftelse   
 

 

SU fremlagde de kommende års prioriteter: 
- Hestevelfærd: Drive en kulturforandring med 

vægt på uddannelse og motivering incl. etiske 

retningslinjer. Hovedemne for kommunikation. 

- Fremtidssikring af foreningen: Fremtidssikring 
af økonomien – sponsorater? medlemmer, 

sikring af de rette kompetencer på DI 

sekretariat (inkl. se på mere digitalisering), 

strukturen og samarbejdet med klubberne. 
- Adgangspolitik – stor prioritet – her de ekstra 

medlemmer skal findes. NNP men også søge 

indflydelse i treparten. Kommunikation om DIs 

rolle og aktiviteter. 
 

SU talte om vigtigheden af at få medlemmerne med i 

debatten om hestevelfærd, etik og sanktioner. DI 

mangler, at få skovtursrytterne med som en stemme 
ind i hele debatten. 

 

Indtil nu er der tiltag indenfor uddannelse og sport og 

avlen skal også med. 
 

Hele diskussionen omkring efterlevelse af god 

hestevelfærd og etiske retningslinjer har 2 spor. Det 

denne ene spor handler om forholdet mellem 
menneske og hest (Hestevelfærd) og det andet spor 

handler om forholdet mellem mennesker.  

 

Der var enighed om nødvendigheden af at kunne 
konkretisere processen ved overtrædelser. Hvem kan 

sanktionere hvornår og hvordan? Hvordan er 

processen fra overtrædelse og frem til sanktionering?  

Herunder hvad skal den enkelte, som er vidne til en 
overtrædelse gøre, og hvordan når sådan en 

indberetning frem til dem, der skal sanktionere. 

 

Muligheden for at at nedsætte et fagligt uafhængigt 

udvalg kaldet Etisk Disciplinærudvalg (EDU) 
bestående af fagfolk blev drøftet. 

 

Udvalgets opgave ville være at varetage behandling af 

sager og udmønte sanktioner. Det skal være et fagligt 
uafhængigt udvalg væk fra bestyrelse og bestå af 

fagfolk (jurist, dyrlæge, ??) 

 

Mulighed for tildele KOU en gatekeeper funktion blev 
drøftet.  
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Forskellige procedurer for sanktionering ved 
brud på etiske retningslinjer mellem heste og 

mennesker og mellem mennesker blev drøftet.  

 

Sanktioner tildelt af dommere skal fremgå af 
hoveddommerrapporterne. Hoveddommerrapporterne 

skal digitaliseres og udfyldes som afslutning på hvert 

DRL og WRL-stævne. 

 
 

Alle overtrædelser på stævnepladsen udenfor 

banen sorterer under stævneledelsen. 

Stævneledelsen kan vælge: 
• Advarsel 

• Bortvisning  

• DI indberetningssystem og videre til FEIF. 

 
 

Mellem mennesker: 

 

Afhængigt af karakteren – indberetning til: 
• Seksuelle overgreb, trusler om vold og vold: 

     Politiet – gerne med orientering til DI’s               

bestyrelse eller og  

           DIF – Whistleblowerordning – anonym. 
 

 

Andre tilfælde: 

• DI sanktionsystem  
• Stævneledelse eller relevant komite som tager 

aktion. 

 

Der er aftalt at Komunikation taler med SK om videre 
tiltag på deres område.  

 

Kommunikation hestevelfærd følges op i de kommende 

redaktionsmøder. 
 

 

Pkt 2. 

 
13.30 Regnskab og budget for det 

kommende år  

 

Gebyrstigninger, klubkontingent stigninger, 
medlemsbidrag, mere differentiering? 

 

Første drøftelse - da vi endnu ikke kender 

regnskabstal 
 

Prioriteter for 2025 

Evt. budgetmæssige implikationer. 

 

 

KK viste et forslag til regnskabsopstilling til 
årsregnskabet, som kan trækkes direkte ud af 

economic. SU gjorde opmærksom på, at det var 

nettotal for de enkelte afdelinger. SU ønsker en 

opstilling, hvor det ikke er nettotal, som fremstilles. 
KK går tilbage til Per Johansen og vi kommer med et 

nyt forslag. 

Noterne i den form de fremlægges her er fine. 

 
Oversigt over gebyrer på stambogskontor 

sammenlignet med priser på SEGES og SIF Avel i 

Sverige viser generelt lavere priser på DI’s 

stambogskontor.  
 

Eftersom regnskabet formentlig ender med et 

underskud på stambogskontoret i år, var der enighed i 

bestyrelsen om at forhøje priserne på 
stambogskontoret. 

 

KK laver et forslag til bestyrelsen med et revideret 

klubkontingent, hvor DI’s medlemsbetaling til FEIF for 
hvert klubmedlem er medregnet – også fremadrettet. 
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Medlemskontingent holdes uændret. 
 

Der er enighed om – ligesom med 

Hestevelfærdskurserne – at klubberne skal have et 

årligt kursustilbud fra DI, der kan medfinansieres af 
klubberne, men DI uddanner instruktører i emnet. De 

skal tilpasses klubberne. Kursus for 2025 kunne være 

etiske retningslinjer. 

Avlerkurserne kunne blandt andet med fordel udbydes 
til klubberne. Henriette og Eva Maria taler sammen. 

 

Aktiviteter i komiteerne i 2025: 

Klub- og Bredde: 
LÍF – pulje; Aktivitetsuge; Junior-Ungearbejde; 

Aktiviteter målrettet bredden. 

- Vil gerne have deltagerne på Youth Leader til 

at gå aktivt ind i komiteens arbejde. 
 

Natur: 

Adgang; Den grønne Trepart; Danmarks Naturstier – 

pilotprojekt med heste måske FR med; NNP – kører 
fint med ERFA-gruppe; Indgivet klage til 

Planklagenævnet – er DI klage berettiget; Heste og 

biodiversitet; FR – dialogforum; Positionspapirer; FITE 

– internationale rideruter, certificering, rideterapi og 
rideskoler; Bæredygtighed i DI.  

 

Sport: 

Sanktioner i sporten, Digital skadesregistrering; 
Nationaldommer eksamen; FEIF dommereksamen; 

Digital hoveddommerrapport; Adskillelse af Elite og 

Landshold. 

 
Avl: Avlerkurser – gerne ud i klubberne. Uddannelse af 

Officials. 

Følshows i overensstemmelse med de nye 

retningslinjer, og indsamling af data, så man kan 
vurdere om følshows giver den rette information til 

avlerne. 

 

Pkt. 3. 
 

14.30   Planlægning af 

Generalforsamling      

Planlægning af dagen inkl. formøder 
 

Vedtægtsændringer (Klage og ordensudvalg 

som følger af etiske retningslinjer?) 

 
Indkomne forslag - hvis nogen 

 

Komite-medlemmer  

 
  

 
10-11 Formøder: 

Komiteerne kommer retur med emner til deres 

formøde, så de kan annonceres. 

 
11-12 Prisoverrækkelse Avl og Sport 

12-13 FROKOST 

13-     Generalforsamling. 

 
Dagsordens forslag med kandidater og vakante 

positioner vedhæftet. 

Indkomne forslag vedhæftet 

 
 

Pkt. 4. 

 

Eventuelt 
 

 

 

 

AK fortalte om, at der blev arbejdet med at nedsætte 

et Herningudvalg, som skal tage sig af banerne i 
Herning og have kontakten med Landsskuet. 

 

AK fortalte også, at overskuddet fra NM vil man gerne 

bruge til at købe og opsætte nye pasbokse i Herning 
og supplere Hedelands egne midler til også at få nye 
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pasbokse der. Stor enighed om at bruge noget af 

overskuddet til dette formål. 

 

Udsendt den 25.09. 2024  
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